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ליל חמישי, ערב ג' תמוז תשפ"ג. 
השעה קרוב לאחת אחר חצות. יש 
מעט מאוד רגעים בחייו של אדם בהם 
הוא חווה תחושה כזו של התעלות 

והתרוממות. טפח מעל הקרקע.
בית קונגרס יהודי בוכרה בתל 
אביב. על השולחנות מפוזרים 
בקבוקי 'משקה' ריקים, סביב 
השולחנות עשרות אברכים מכל רחבי 
הארץ, על גבי מסכי ענק משודרת 
ההתרחשות באמצעות האינטרנט 

לכל העולם.
שולחן הנשיאות התרומם לקול 

צלילי הניגון החסידי המקפיץ.
כולנו אחרי ארבע שעות רצופות 
של התוועדות שלא מהעולם הזה. 
העיניים מטושטשות. לא לגמרי ברור 
לי אם מדמעות התרגשות או שמחה, 
אם מסחרחורת של ה'משקה', אולי 
העייפות, או שפשוט הרגע הזה הוא 
מאותם רגעים של התעלות, בהם 
הנשמה מתעלה, מתעצמת, והגוף 

יורד לשוליים.
היו אלה רגעי השיא בהתוועדות 
"יום ההילולא" העשרים ותשעה של 
הרבי מליובאוויטש זצוק"ל. סביב 
שולחנות ערוכים התיישבו כמאה 
בני הקהילה הבוכרית, בוגרי ישיבת 
'אור אבנר' חב"ד בהם צוות הישיבה 

בעבר, רבנים ונכבדים, בהם אב"ד 
העדה הבוכרית רבי זבדיה כהן, הדיין 

רבי אייל יוסף ואחרים.
בהתוועדות המיוחדת השתתף 
נשיא הקונגרס מר לב לבייב, שהקשר 
רב השנים והשמיימי שלו עם הרבי, 
היווה השראה לפעולות רבות בכל 
פינה בעולם. מר לבייב הגיע יחד עם 
ילדיו זבולון, אור אבנר וחתנו אפרים 
אלעזרוב. בני משפחתו האחרים 
הצטרפו לשידור החי באמצעות 

האינטרנט.
כבר כשהתיישב מר לבייב אל 
השולחן והתחיל באמירת 'לחיים' 
חמה, היה ברור לי שהערב הזה הולך 
להיות מיוחד ולא רגיל. התחלנו ברגל 

ימין, בהילוך גבוה.
בידיי הפקידו מיקרופון נוסף, 
כדי לעורר את מר לבייב בזכרונות 
ובשאלות. אבל תוך זמן קצר מאוד 
הבנתי שצריכים לתת לו לשפוע. 
העושר שבנשמתו כמו התפרץ 
החוצה והאיר את כולנו באור יקרות. 
הזכרונות נבעו ככל שה'משקה' 
בבקבוק התרוקן, ומר לבייב סחף 
את כולנו לערב מרומם שהתערבו בו 
עבר )זכרונות(, הווה )שמחה והודיה 

לה'( ועתיד )החלטות טובות(.
"מי שזכה לדבר עם הרבי או 
להתכתב עימו", פתח מר לבייב, 
"יודע שהרבי תמיד שאף ליותר. 
כשהיינו עושים איזו פעילות טובה, 
פותחים בית ספר חדש וכדומה, 
והיינו כותבים על כך לרבי ומצפים 

למחמאה – הרבי היה מסתכל עלינו 
במבט תמה. היינו מתחילים להצטער 
ולחשוב, "מה אמרנו לא בסדר שהרבי 
ככה מסתכל, הרי עשינו פעולה 
טובה?". אבל הרבי היה מסתכל 

ואומר: אתם יכולים לעשות הרבה 
יותר מזה. כזה היה הרבי.

"אני מדבר באירועים רבים 
ובמקומות רבים, ואומר שצריך 
ללמוד מהרבי מה זה פשטות וענווה. 

הרבי היה מסתכל על כל יהודי כמו 
שמביטים על היהלום היקר ביותר. 
בשביל לקבל יחס מיוחד וחשוב 
מהרבי לא היית צריך להיות רוטשילד. 
גם יהודי הכי פשוט שאפילו משכורת 
לא הרוויח – הרבי היה מתייחס אליו 
באופן מיוחד ונותן לו חיות והוראות 

איך וכיצד לחיות.
"אצל הרבי הכל היה קשור בתורה 
ומצוות. כשהיו אנשים מגיעים אליו 
ואומרים לו שיש להם בעיות בפרנסה 
– היה אומר להם תנו צדקה, כשהיו 
באים ואומרים לו שיש בעיות בחינוך 
ילדים – היה מדריך אותם: "תעשו 

מצוות".
המוטו הברור של הרבי היה 
שבספרים הקדושים שלנו, ב'שולחן 
ערוך', כתוב בצורה פשוטה מה על 
יהודי לעשות כדי שהכל אצלו יהיה 
טוב. בשביל לחיות חיים טובים לא 
צריך לחפש כל מיני סגולות בנרות, 
הכל כתוב באופן ברור בתורה. לזה 

הדריך הרבי.
"פעם היה רב מפורסם שאמר 
שהיום יש 'ירידת הדורות', ושיש 
בעיות בקרב בני הדור הצעיר. 
לעניות דעתי הרבי לא היה מקבל את 
הנוסח הזה. אצל הרבי הקו היה שונה 
בתכלית. בשביל הרבי יהודי צריך 
להיות 'חי'. אנחנו יודעים שהרבי 
היה מקבל יהודים ליחידות באמצע 
הלילה. הרבי לא התחשב בהגבלות 
הטבע. בשבילו החיות הייתה לעזור 
ליהודים, לעורר יהודים, להדריך 

אותם ולרומם אותם".

על כנפי נשרים
אתה מדבר על 'רבי', ואני רוצה 
ברשותך להחזיר אותך לרגע לילדות 
שלך. מתי הייתה הפעם הראשונה 
בחייך שבה נחשפת לכך שיש רבי 
בעולם, ושמעת את המושג הזה 'רבי'?
"מאז שאני זוכר את עצמי אני 
חי עם הרבי. אתן דוגמה אחת: 
כאשר החלו החקירות נגד אבא שלי, 
ועצרו את כל האנשים סביבו, אמא 
שלי אמרה לנו לא לדאוג כי כתוב 
שהקב"ה יגאל את עם ישראל על 

'כנפי נשרים', ושהרבי בירך שבעזרת 
השם נעלה לארץ. אני מדבר על 
שנות השבעים. אני זוכר ששאלנו 
"איך כנפי נשרים?"... עבורי 'כנפי 
נשרים' היה מושג דמיוני שהופיע רק 
בציורים בספרים. חלפו מספר שנים 
והצלחנו לברוח מרוסיה. עלינו למטוס 
ואני זוכר שאמא שלי הצביעה על 
הכנפיים של המטוס ואמרה – הרבי 
אמר 'כנפי נשרים' והנה הכנפיים. 
אנחנו על כנפי המטוס נוסעים לארץ 
ישראל. לא היה לנו ספק שכל מילה 

של הרבי היא אמת. כבר מילדות.
"סבתא שלי וסבא שלי ואבא 
שלי, כל המשפחה שלי, הדודים ובני 
הדודים, כולם היו סביב הרבי. כל 
הזמן. גדלנו בתוך חב"ד. ואין ספק 
שכל העשייה שלנו וכל מה שאנחנו 
עושים – הכל בזכותו של הרבי באלף 
אחוז. אפילו אחוז לא אנחנו, אפילו 
פרומיל, הכל זה הוא. זה היה ברור 

לנו מאז שהיינו ילדים".

הרבי ויהדות בוכרה
על המסכים מוקרן קטע וידאו 
משנת תשל"א )1971( בו נראה רבי 
רפאל צמח חודיידטוב ע"ה, מהאנשים 
המזוהים ביותר עם הקשר שבין חב"ד 
ליהדות בוכרה. רבי רפאל ניצב 
בהתוועדות של הרבי לאחר צאתו 
ממסך הברזל, ומנגן את הניגון הבוכרי 
"אתם שלום". קדמה לכך בקשה של 
הרבי ממנו, לעיני אלפי החסידים 
המצטופפים בבית המדרש, שינגן 

ניגון של יהודי בוכרה.
רבי רפאל הפך לימים למחותן 
שלך. הבן שלך זבולון נשוי לנינה 
שלו, רותי. גם המשפחה שלי, סבא 
שלי, רבי אברהם בורוכוב, היה מחותן 
עימו. הבן של רבי רפאל התחתן עם 
דודתי. אני חושב שדמותו של רבי 
רפאל שווה התוועדות בפני עצמה, 
ובכל זאת כאשר אתה מביט על קטע 
הוידאו המיוחד הזה, מה המחשבות 

שצפות בך?
"אני מביט על התמונה הכוללת, 
בשמחה גדולה: מאז אותה הופעה של 
רבי רפאל אצל הרבי חלפו חמישים 
ושתיים שנה, ואני רואה את הבנים 
ואת הנכדים והנינים והבני נינים 
שלו, שכולם הולכים בדרך של הרבי 

ברוך השם.
"אצל הבוכרים היו בעלי מסירות 
נפש רבים. אני חייב להזכיר שאחד 
מהחברים הכי טובים של אבא שלי 
ז"ל היה סבא שלך, רבי אברהם 
בורוכוב שאותו הזכרת. אבא שלי 
תמיד היה אומר, שהוא )רבי אברהם( 
לא היה למדן גדול אלא איש עסקים, 
יהודי שיש לו כסף ונקרא עשיר, והוא 
היה תומך בחסידי חב"ד שהגיעו מכל 
מיני מקומות בעולם. הוא החזיק את 
כל ישיבות 'תומכי תמימים' במחתרת 
בסמרקנד. המון חסידי חב"ד היו 
סביבו כל הזמן והוא תמך בכל 
הפעולות שלהם. אבא שלי תמיד היה 
מזכיר אותו. אני זוכר שכאשר הוא 
עלה לארץ והתיישב בחיפה נסענו 
לבקר אותו. אבא שלי אמר שיותר 
חשוב ללכת אליו מאשר לרבנים. אני 

זוכר את זה היטב.

"נשוב לרבי רפאל חודיידטוב. הוא 
היה יהודי שלא היה לו פחד בכלל. 
כאשר השלטונות הקומוניסטים רצו 
לעצור אותו, בעת שבנה מקווה טהרה, 
הוא הלך להפגין מול הבניין שלהם. 
כתבו על זה בעיתון. אני זוכר את 
הסכנה והפחד. אני זוכר כיצד אבא 
שלי חזר הביתה עם העיתון ובו 
הכותרת נגד רבי רפאל והוא אומר: 
אבוי, מה יהיה עם רבי רפאל... ואז 
לא אחר מאשר רבי רפאל דופק בדלת 
שלנו, אבא שואל אותו: רבי רפאל מה 
קורה איתך? והוא אומר: אני הולך 
להפגין מול בניין השלטונות... יהודי 

בלי שום פחד".
"שמעתי מבני המשפחה שלי 
שאחרי שרבי רפאל עלה לארץ, הוא 
היה הולך לאזכרות, ובגלל שלא ידע 
אם הפירות והירקות שהגישו בהן 
מעושרים היה נוהג לקחת חתיכה 
מהפירות ולהכניס אותה לכיסו. 
האנשים מסביב לא הבינו מה הוא 
עושה, זה היה נראה מוזר, אבל הוא 
ברוב טובו היה עושה זאת בשביל 
לעשר עבור כל האנשים האוכלים 

מהפירות...
"יש הרבה דברים מיוחדים שאפשר 
לספר עליו. כשהיה יוצא מהחצר 
אצלנו בבית והיה חולף על פני עצים 
שונים שהיו לנו בבית בחצר, שבהם 
גדלו משמשים ותאנים וכדומה. הוא 
היה קוטף את הפירות, ובאמצעות 
סכין חותך את הצד בפרי שאותו 
אכלה תולעת )לא היו אז כימיקלים 
להשפריץ נגד תולעים כמו היום(, ואז 
מברך ואוכל. שאלו אותו למה עושה 
כך, והוא ענה כי הפרי הזה נועד 
לכך שיהודי יברך עליו ויאכל אותו, 
ואם לא עושים כך זה בל תשחית. 
היו לו הרבה תכונות חסידיות. וכיום 
ברוך השם רואים באמת את הפירות. 
בכל העולם יש לו צאצאים שלוחים. 
הצאצאים שלו הולכים כולם באותה 

דרך שהתווה וזה הנחת הכי גדולה.
"על מה שקורה היום ניתן לומר 
"הזורעים בדמעה ברינה יקצורו": 
אחרי שנים של מסירות נפש 
בקרב אבותינו, שנשלחו לסיביר 
ונגזר עליהם גזר דין מוות – היום 
צאצאיהם "קוצרים ברינה". הייתי 
ממש לאחרונה בחתונת בתו של הרב 
בערל לאזאר, רבה של רוסיה והשליח 
הראשי של חב"ד ברוסיה. הייתם 

צריכים לראות מה קרה שם. 
אלפי אנשים הגיעו, איזו הערכה 
והערצה לפעילות האדירה. כל 
הרבנים מכל העולם מגיעים. 
היו שם הרבה שליחי חב"ד 
מערים שונות ברוסיה, כל אחד 
מהם בנה אימפריה בעיר שלו. 
ואתה מסתכל עליהם ושואל 
את עצמך מאיפה כל זה? הרי 
זו פעילות שעולה מיליארדים, 
מאיפה הכסף? איך זה עובד? 
והתשובה היא: זו מנגנון 
שהתפתח ומתפתח מאנרגיה 
פנימית שהוביל הרבי. אין 
עוד שום עסק בעולם שהצליח 
ככה כמו חב"ד. אין היום נשיא 
בעולם שלא שמע על חב"ד. 
והכל התחיל מחדר צנוע, 
פשוט, קטן וישן, בו ישב הרבי 
במשך שנים. בכלל, אי אפשר 
לתאר את הפשטות שבה 
הרבי חי. אפילו את הנעליים 
שלו הרבי לא החליף, וכאשר 
הם התבלו, הוא המשיך לנעול 

אותם כמו כפכפים.
"בשכונה שבה אני גר 
במוסקבה יש שליח חב"ד. 
היה לאחרונה אירוע מכובד 
ביותר בשכונה ולשליח 
ניתנה האפשרות להביא 
יחד עמו לאירוע עוד עשרה 
אנשים. הייתי באירוע 
וראיתי איזה אנשים הוא 
בחר להביא יחד עימו. הוא 
לא הביא את הגבירים של 

השכונה אלא דווקא את היהודים 
הכי פשוטים ועניים, כאלו שביום 
יום אנשים לא מסתכלים עליהם 
ובקושי אומרים להם שלום. אחד 
מהם אפילו בלי שיניים. והוא רקד 
איתם יחד. אמרתי לעצמי – זה בדיוק 
מה שרצה הרבי. לחפש דווקא את 
היהודים הללו ולקרב אותם. צריך 
להסתכל על הנפש של היהודים ולא 
על הכיס שלהם. זו האמת לאמיתה 

וכך חינך אותנו הרבי".

כך הוקם אור אבנר
האמת היא, שאתה מדבר ונשמע 
ממש כמו חסיד. מי שמכיר את 
משפחת לבייב יודע שזה לא מובן 
ידועה  יב  לבי ו. משפחת  מאלי
כמשפחה שכלתנית מאוד. אתם 
אנשים פיקחים, ריאליים, רציונליים, 
והנה אפשר לראות שכאשר הדברים 

מגיעים לרבי לפתע אתם 
הופכים ממש לחיילים. 
ממש חיילים של הרבי. 
"קבלת עול" כמו שקוראים 

לזה בחסידות חב"ד.
קודם סיפרת על אבא 
ל  ע ו ר,  נ ב א י  רב ך,  ל ש
השורשים שלכם ועל דורות 
של קשר עם הרבי. אני 
רוצה להחזיר אותך לשנת 
1988, אז התקיימו בחירות 
גורליות בציבור החרדי. הרבי 
באופן חד פעמי יצא מגדרו, 
אחרי שמעולם לא התערב 
בפוליטיקה, והורה להצביע 
בעד אגודת ישראל שסימנה 
ג'. ואני זוכר כמו היום שבאחד 
מתשדירי הבחירות של ג' 
ראו את אבא שלך, יושב 
בבני ברק, בתוך "סיר הלחץ" 
של העיר שעמדה אז במרכז 
ההתרחשויות, וקורא להצביע 
ג' בגלל שזה מה שהרבי אמר.

)מר לבייב צופה בוידאו 
ולאחר מכן אומר:( "אתה 
סיפרת דברים, אבל זה חצאיי 
דברים. באותם ימים הגיעו 
אנשי מפלגת ש"ס לאבא שלי 
וצילמו אותו קורא להצביע 
לש"ס. למחרת באו חסידי חב"ד 
ואמרו לו: ר' אבנר, מה עשית? 
עכשיו כל הבוכרים יצביעו 
לש"ס והרבי אמר להצביע 
לג'. אבא שלי אמר: ככה הרבי 
אמר? תביאו מצלמות לפה ואגיד 
שצריך להצביע לג'. שאלתי את 
אבא שלי "אבא, איך אתה עושה 
כזה דבר? מה יגידו הצופים? הרי ש"ס 
ישדרו שאתה קורא להצביע עבורם 
ופתאום אתה משנה את דעתך?", 
אבל הוא אמר לי שלא משנה לו 
בכלל ואם הרבי אמר להצביע ג' זה 

מה שצריך לעשות".
לרבי אבנר, אביך, הייתה ממש 
אהבה לרבי. אני זוכר שלא פעם 
סיפרת לי על בתי התפילין שהעניק 
לרבי ביחידות. תוכל לשתף מה היה 

חסידית  להתוועדות  אבנר'  'אור  החינוך  רשת  בוגרי  הקונגרס  בבית  התכנסו  שעבר  בשבוע 
נשיא  היה  באירוע  הכבוד  אורח   • זצ"ל  מליובאוויטש  הרבי  של  ההילולא  יום  לציון 
נדירים  בסיפורים  בורוכוב  יאיר  ר'  המנחה  עם  בשיח  שהפליג  לבייב  לב  מר  הקונגרס 
לזכות  בוכרה  גלות  בעומק  הכמיהה  על   • מהרבי  שלו  והזיכרונות  מהחוויות  ומרתקים 
השיעורים  ועל  השנים  במשך  הרבי  עם  שלו  המרוממים  המפגשים  על  הרבי,  את  לראות 

הרבי ממשנת  ליישם  צריך  יהודי  שכל  החשובים 

לבייב לב  מר  הקונגרס  נשיא  עם  זצ"ל  מליובאוויטש  הרבי  ההילולא      של  יום  לכבוד  נדיר  ושיח  מרוממת  התוועדות  של  שעות  ארבע 

 הכל בכח הרבי
אפילו אחוז 

לא שלנו

הסבתא שלי והסבא שלי 
והאבא שלי, כל המשפחה 
שלי, הדודים ובני הדודים, 

כולם היו סביב הרבי. כל 
הזמן. גדלנו בתוך חב"ד. 
ואין ספק שכל העשייה 

שלנו וכל מה שאנחנו 
עושים - הכל בזכותו של 
הרבי באלף אחוז. אפילו 
פרומיל לא אנחנו. הכל 

זה הוא. זה היה ברור 
לנו מאז שהיינו ילדים

יאיר בורוכוב משוחח עם מר לבייב בהתוועדות

 רבי רפאל חודיידטוב מנגן "אתם שלום"
בפני הרבי והחסידים

ההתוועדות בליל ג' תמוז בבית הקונגרס
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שם?
"אבא היה סוחר גדול בטשקנט, 
ותומך גדול בחסידי חב"ד שפעלו 
בעיר. יום אחד הגיע לאבא יהודי 
ואמר לו שיש ברשותו בתים 
לתפילין גדולים, כמו שחסידי 
חב"ד מניחים, הכל חצוב בעבודת 
יד מכסף טהור. מעשה אומן 
מפואר מאוד. כשאבא שלי ראה 
את הבתים עיניו אורו. הוא שאל 
כמה זה עולה, והמוכר נקב בסכום 
עצום. כמעט מחיר של בית. אבא 
שלי התחיל להתמקח על הסכום 
ולבסוף רכש את הבתים. הוא 
החליט להעניק את הבתים הללו 
במתנה לרבי. במשך תקופה ארוכה 
שמר עליהם קרוב לליבו מאוד, 
יותר מאשר שמר על התכשיטים 
והיהלומים שלו. מיד כשהגענו 
לארץ אבא נסע לרבי עם הבתים 

הללו.
"אגב הרבי מימן לאבא את 
הכרטיס אליו כי רצה שיהיה אורח 
שלו. בכל אופן כשאבא הגיע לרבי 
היה שם איזה חסיד שאמר לו: ר' 
אבנר, אותך הרבי לא יקבל. אבא 
שאל אותו מדוע, והחסיד השיב 
כי "אתה הגעת לנחלת הר חב"ד, 
השכונה של הרבי, ועזבת אותה 
לטובת בני ברק, זה לא חב"ד". 
אבא שלי אמר: בסדר, אני לא 
חושב שהרבי חושב כמוך. בדיוק 
קראו לאבא שלי להיכנס אל הרבי 

והוא נכנס.
"הוא שהה בחדרו של הרבי 
במשך כמעט 40 דקות. באמצע 
הלילה. כשיצא מחדרו של הרבי, 
אבא לא הפסיק להתפעל. הרבי 
התעניין אצלו על החיים ברוסיה 
לפרטי פרטים ושאל הרבה 
שאלות. אבא סיפר שהדבר הכי 
מרגש היה כאשר הביא לרבי את 
בתי התפילין. הרבי אמר לאבא 
תודה שוב ושוב ושוב, פעמים 
רבות, שוב פעם תודה ושוב פעם 

תודה.
"אבא אמר לי לימים: חשבתי 
לעצמי – הרי הרבי לא השתמש 
בבתים הללו. הרבי נהג בפשטות 
והשתמש בבתים פשוטים, ובכל 
זאת יצא מגדרו בשביל להודות 
לי כדי לתת לי הרגשה מיוחדת.

"אחרי שאבא יצא מהרבי הרימו 

חברה בעלת ניסיון בבניה ואכלוס פרויקטים ברחבי הארץ.

ערבות בנקאית מלאה עד לקבלת דירה חדשה. 

אמינות, ליווי בנקאי צמוד, ניסיון עשיר וגב כלכלי איתן.

מפרט עשיר, אדריכלות, הנדסה ועיצוב ברמה הגבוה ביותר.

דיור חלופי במידת הצורך.

אפשרות לתמ“א 38 חיזוק/חידוש או פינוי בינוי.

אנו מחויבים לטוב ביותר עבור משפחתך.
שלמה יוסופוב מנכ"ל ושותף

הגיע הזמן להתחדש בבניין חדש!
מגיעה לך דירה חדשה יד ראשונה מקבלן, גדולה ויוקרתית ללא עלות.
הגיע הזמן להתחדש בבניין חדש!

מגיעה לך דירה חדשה יד ראשונה מקבלן, גדולה ויוקרתית ללא עלות.

פנו עוד היום לפגישת ייעוץ לא מחייבת 03-7575-310 (שלוחה 1)
משרדים: מנחם בגין 144 א‘, מגדל מידאון תל-אביב קומה 42.
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Компания с опытом работы в строительстве и 
жилищном проектирование по всей стране.

Полная банковская гарантия, вплоть до получения 
новой квартиры. При сопровождение банка.

Наша компания обладает богатым опытом.
Финансовой независимостью.

Богатая спецификация: архитектура, инженерные 
решения и дизайн высокого уровня.

В случае надобности будет предоставлено место 
проживания.

Возможность укрепления и обновления зданий по 
проекту "Тама 38". Работаем по программе "Пинуй 
Бинуй".

Мы обязуемся создать лучшие 
условия для ваших семей.
ШЛОМО ЮСУПОВ – генеральный директор и компаньон. 
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רמב''ם 21-23 גבעתיים
21-23 Рамбам, Гиватаим

הוא שהה בחדרו של הרבי 
במשך כמעט 40 דקות. 
באמצע הלילה. כשיצא 

מחדרו של הרבי, אבא לא 
הפסיק להתפעל. הרבי 

התעניין אצלו על החיים 
ברוסיה לפרטי פרטים 

ושאל הרבה שאלות. אבא 
סיפר שהדבר הכי מרגש 

היה כאשר הביא לרבי את 
בתי התפילין. הרבי אמר 

לאבא תודה שוב ושוב 
ושוב, פעמים רבות, שוב 

פעם תודה ושוב פעם תודה

 ר' אבנר לבייב ע"ה מקבל מהרבי בקבוק 'משקה' בחלוקת כוס של ברכה,הרבי לא התחשב בהגבלות הטבע. מר לבייב מתברך מפי הרבי מליובאוויטש
מוצאי חג השבועות תשמ"ח )1988(
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עורך ראשי: צבי שור

עורך המגזין: בר דוד

 כתבים: אליעזר גליבוב,
שרית יוכפז

צילום: פוטו ניסים

גרפיקה: מ. שכטר

 מייל המערכת:
Tzvimenora@gmail.com

הפצה ומנויים: 050־6781844

 מחלקת פרסום: 
 יצחק שמאלוב | 3170250־054

izhak.congress@gmail.com

 קבלת מודעות אבל 
עד יום ראשון בשעה 11:00

עיתון מנורה חפשו אותנו

לצפיה 
בגליון 

הדיגיטלי 
סרקו את 

הקוד

 יו"ל ע"י 
קונגרס יהודי בוכרה העולמי

דרך בן צבי 42, תל אביב
 טל: 6330548־03

פקס: 6124319־03

אין המערכת אחראית על תוכן 
המודעות ו/או הכשרויות. ט.ל.ח

הלם וזעזוע: סמל אור ישראלוב ז"ל
בליל יום שלישי התרחש אסון נורא בבסיס האימונים של צה"ל בדרום הארץ • ירי טועה במהלך אימונים 

גבה את חייו של סמל אור ישראלוב ז"ל תושב העיר בת ים

כנשר כך הוא האדם
כאשר הנשר עף בשמים, חד עין למטרה 
אותה מחפש לציד, חדור במטרתו בלי לשים 
לב לרוח ולרעשי רקע, צולל לתוך האוויר, 
צד את טרפו ומגביה עוף שוב לאוויר העולם 
למעלה. ישנו עוף אחד בעולם המסוגל בשעת 
מעוף הנשר לשבת על גבו, העורב יושב לו 
על גב הנשר ובמקור פיו מושך בנוצות הנשר, 

ברצון לנגוס מבשרו.
הנשר לא מנסה להסיט את העורב מעל 
גבו, ממשיך לעוף בשמיים כמה שיותר גבוה 
גבוה, מה שגורם לעורב לא לנשום סדיר 
מחוסר חמצן, ככל שהנשר עולה למעלה 
לשמים. בשעה שהעורב מאבד את נשימתו 

ונחנק הוא נופל ללא הכרה מטה והנשר עף 
וממשיך בדרכו שלו.

כך הוא האדם שעלינו להיות בחיינו ביום 
יום, לעלות גבוהה גבוהה במידות, בעשייה, 
בהצלחות ובאהבה. לדעת לא להקשיב לרעשי 
רקע סביב, לא לשים לב למסיתים לרעה 

ולמורידים מוטיבציות.
להיות חדורי מטרה בכל משימה ומשימה, 
לחזות בדמיון את רגע ההצלחה, מה אעשה 
כאשר אגע בהצלחה, איך אתנהג למול 

העולם סביבי?
זו המחשבה שעלינו לגבש ולהחליט 

ברגעים אלו, בדרך לעלייה למעלה גבוהה.
ימָא אוֹמֵר: הֱוֵי  ן תֵּ ככתוב במשנה: יְהוּדָה בֶּ
אֲרִי,  בִי, וְגִבּוֹר כָּ צְּ שֶׁר, וְרָץ כַּ נֶּ מֵר, וְקַל כַּ נָּ עַז כַּ

שָּׁמַיִם. לַעֲשׂוֹת רְצוֹן אָבִיךָ שֶׁבַּ
ם, וּבשֶֹׁת  נִים לְגֵיהִנֹּ הוּא הָיָה אוֹמֵר: עַז פָּ

נִים לְגַן עֵדֶן. פָּ
תהיה עז כנמר, הנמר הנחוש להשיג את 
טרפו, בשקט ובצעדי זהירות "דבר הסמוי 

מהעין שרויה בו ברכה".
קל כנשר המעופף בשמים, לא שם לב 
לעורב בגבו, עולה הוא גבוה גבוה למקום 

הבטוח עבורו.
רץ כצבי, המהיר בריצתו להתחמק מהבאים 
לטרוף את בשרו, אך על האדם לרוץ גם 
במהירות אחר מעשים טובים ומצוות לקיימם.
והרי שהאדם הזה המיישם את כל הנכתב, 
גיבור כארי, לא מפחד מאף אדם, חיה או 
גזרות, כי יש בו אמונה שלימה בבורא עולם.
בשיר שכתב לי ישי ויסמן המוכשר "אמונה 
שלימה", דואט שהקלטתי עם הזמר רושל 
דז'ורייב נכתב המשפט הבא: "האמונה שוברת 

חומות של פחד וכאב", ככל שהאדם חזק 
באמונתו כך הוא לא חש בפחד או בכאב.

ע"י התודה לבורא עולם גם בשעת צרה 
ומוצא בה, את הטוב מבפנים ומעומק הלב 
והאמונה, כך שהרי הוא עז כנמר, רץ כצבי, 
קל כנשר וגיבור כארי, ובכך יכול לעשות 

רצונו של אבינו שבשמים.
להשיג את נקודת הניצחון במעשיך, עליך 
להיות חדור מטרה, להיות שקול ורגוע, לדחות 

לחצים וניסיונות להכשילך במעשה.
לדעת שאם הגעת למקום בו אתה או את 
עוסקים בעיסוק ובמשימה שלפניכם, הרי 
קיבלתם אותה מאת ה' שנתן לכם את הזכות 

לעשות כן ולא לאחר.
מתנת הבורא עלינו להשתמש, כל המתעלם 
ממתנות ה', נחשב הוא לבוגד באביו 
שבמרומים, הוא נתן עלינו לקחת ולמצה את 

הטוב ביותר ממתנתו עלינו בכל יום ויום.
מאחל לכם אהוביי היקרים, שתזכו לעשות 
חיל בכל מכל כל, בשפע הפרנסה וההצלחות, 
ברוגע ובקלות כנשר, עזים כנמר ורצים כצבי, 
בכך תזכו לשבחים ולשפע על ידי היותכם 

גיבורים כארי העושים רצון הבורא.
מאחל לכם עוקבים וקוראי הטור האישי 
הקבועים והחדשים, שבת מבורכת מלאת 
שירה ופיוט, תבשילי שבת בתבלין החכמה 
והשלווה, שכל משאלות ליבכם יתגשמו 

לטובה ולברכה אמן ואמן.

ממני עבדכם הנאמן מני חן, מייסד ומנהל 
הרדיו הבוכרי ב.ב. ווסטוק, ב.ב. אולפני 
הקלטה והפקה וב.ב. עיצובים ואמנות.
שבת שלום ומבורך.

"רץ כצבי, המהיר בריצתו 
להתחמק מהבאים לטרוף 

את בשרו, אך על האדם לרוץ 
גם במהירות אחר מעשים 

טובים ומצוות לקיימם".

מני חן

טור אישי

פיצה ללא תוספות
1

הבושה עברה צד
משרד הרווחה הודיע לאחרונה על עלייה 
במספר הנשים המבקשות להגיע למקלטים 
בעקבות אלימות במשפחה, עשרה אחוזים 
יותר מאשר בשנה הקודמת ומתריע: נגמר 
המקום במקלטים לנשים בסכנה. המקלטים 
מלאים ובמשרד הרווחה, כך עפ"י פרסום 
של N12, ביקשו ממנהלי המקלטים להיערך 
לקליטת חירום של נשים חדשות עם הפתרון 
הזמני שבמסגרתו נשים וילדים ייאלצו 
לישון על מזרנים. "זה עדיף מאשר להישאר 
בבית במצב סיכון" נכתב בהודעה. במשרד 
מבהירים כי על אף המצב, כל אישה שתפנה 
אליהם תקבל מענה. בישראל כיום פועלים 
16 מקלטים לנשים נפגעות אלימות, שניים 
נוספים בבנייה ובמשרד הרווחה הבטיחו 
כי יוקם עוד אחד בטווח הקצר בגלל מצב 

החירום.

בשורה התחתונה, כל סיוע טוב ועדיף 
וכל מזרן במקלטים אלו עדיף על הישארות 

בסכנה.
יש לי סצנה חרוטה במוח, איני יודעת 
מאיזה סרט, ומאיזה שנה, רק את הסצנה 
עצמה. ילד אחד שמתקשר בטלפון וכאשר 
הצד השני עונה לו, הילד משיב בלהיטות כי 
הוא מבקש להזמין פיצה אחת ללא תוספות, 
מוסר כתובת והוא מבקש שיגיעו מהר מאד 
כי הוא רעב עד מאד. נציגת המשטרה מהצד 
השני מבינה את הסיטואציה ושולחת ניידת.
אלימות במשפחה טומנת בחובה בושה 
מובנית, בושה שאנשים יידעו, יבינו, לא 
יבינו, ישפטו, בושה גם לעיתים מיחס או 
התנהגות הבעל או ההורה ומעדיפים לא 
לספר, לא לשתף, לא ללכת לאחרים לעיתים 
קרובות, מנתקים כמעט מגע מהעולם החיצון. 
לעיתים נשים או ילדים נמצאים בסכנה 
מיידית או בטווח הקרוב ולא תמיד יש מישהו 
בבית ולעיתים זה עשוי לתפוס את האדם 
בסיטואציה מסוכנת. במצבים האלה חשוב 
מאוד להבין שאסור להיות לבד עם התוקף 
ובייחוד אסור להיפרד לבד. חשוב מאוד לשתף 

אדם נוסף ולהיעזר בו.
אסור להיפרד לבד.

אם אתן\ם סובלות\ים מאלימות במשפחה, 
אל תתביישו לשתף מישהו, הבושה מזמן 

עברה צד.

2
רכבה על הגל

גל גדות היא נקודת אור גדולה בתוך 
החושך, כאשר בהרבה מקומות עוד אין נציגות 
נשית מספקת ובעיקר בתפקידים בכירים. 
זהו סיפור גאווה על הנציגה הישראלית 
שלנו בהוליווד, מעוררת השראה בארץ 
ובעולם, אחת מיני כמה, והיא רוכבת על גל 
ההצלחה ואנו כולנו מאחוריה. גל ששירתה 
בצבא בגאווה, עם המבטא הישראלי הגאה, 
שחקנית ישראלית בינלאומית ללא עוררין, 
זאת ששיחקה בטלנ־ודרמה שלא מי יודע מה 
המריאה "בובות", לא התייאשה והמריאה אל 
הדוד סם והמריאה גם המריאה, במקום הנכון, 
בזמן הנכון ועם התפקיד הנכון אל ההצלחה. 
גדות, מלכת היופי בדימוס שנולדה בפ"ת 
ועברה לראש העין שיחקה בארץ ובעולם 
בתפקידים שונים והשבוע תשבור שיא 
היסטורי ישראלי כאשר נודע שתקבל בשנה 
הבאה כוכב בשדרת הכוכבים בהוליווד, לצד 
הכוכבים העולמיים הגדולים ביותר. אותה 
גדות הינה השראה לכך שכולנו, אם רק 
נאמין, יכולות להצליח והשמיים הם הגבול.

מזל טוב לגדות, וכפי שהיטיב לתאר זאת 
הנשיא הרצוג, את תמיד היית ותהיי סטאר 

)כוכבת(, כבוד!
לשיתופים ושאלות ניתן לפנות אלי 

izrailov89@gmail.com :בכתובת המייל

"אלימות במשפחה טומנת 
בחובה בושה מובנית, בושה 

שאנשים יידעו, יבינו, לא 
יבינו, ישפטו, בושה גם 

לעיתים מיחס או התנהגות 
הבעל או ההורה ומעדיפים 

לא לספר, לא לשתף, לא 
ללכת לאחרים לעיתים 

קרובות, מנתקים כמעט 
מגע מהעולם החיצון"

אילנה ישראלוב 
izrailov89@gmail.com

אותו על הכתפיים. היו שם חסידים 
רבים שציפו גם הם להיכנס. אבא 
שלי פנה אל אותו יהודי שיהיה 
בריא שאמר לו שהרבי לא יקבל 
אותו, ואמר לו: אתה רואה? כמה 
זמן אתה היית אצל הרבי? הוא ענה: 
שלוש דקות. אבא שלי אמר לו: אני 
הייתי 40 דקות, הרבי לא מסתכל 
כמו שאתה חושב על החסידים שלו 

אלא אל תוכם פנימה.

זוכר את אבא
"אשתף בסיפור נוסף: הייתי אצל 
הרבי בשנת 1989, כשבאתי להתייעץ 
עימו אחרי שחתמתי על הסכם 
לעסקה בברית המועצות. הרבי 
בירך אותי ודיבר על חינוך. בכל 
אופן, לפני שנסעתי לניו יורק אבא 
שלי ביקש ממני שאזכיר אותו לפני 

הרבי ואבקש עבורו ברכה.
"כשהגיע תורי אמרתי לרבי 
ש"אבא שלי, ר' אבנר, מבקש ברכה. 
הרבי זוכר אותו?" פניו של הרבי 
הפכו לרציניות. החיוך שהיה נסוך 
על פניו נעלם. הרבי הביט בי ואמר: 
בוודאי. הרבי נתן לי דולרים נוספים 
עבור אבא שלי והזכיר שהוא היה 

מן הפעילים שם, ברוסיה.
"נסעתי למנהטן, למשרד, והתקשר 
אליי המזכיר של הרבי, הרב גרונר. 
הוא אמר לי: אני צריך לדבר איתך, 
תחזור ל־770. עשית כנראה דבר 

לא כל כך טוב. נבהלתי. חזרתי 
מיד ל־770, והרב גרונר סיפר לי: 
כשהזכרת לרבי את אבא שלך 
ושאלת אם הרבי זוכר אותו, פניו 
של הרב הרצינו והוא בירך ונתן 
את הדולרים. אחרי שהלכת הרבי 
אמר: "כנראה הוא לא זוכר את אבא 
שלו"... הרב גרונר המשיך ואמר לי: 
אני חייב להגיד לך את הדבר הזה 
כי אתה צריך לראות איך לתקן את 

העניין הזה.
"אני יכול לומר שבגלל זה יש 
היום כל כך הרבה 'אור אבנר' בכל 
העולם על שמו של אבא שלי. אני 
לא יודע אם ישנה עוד רשת, מלבד 
אור אבנר ובתי ספר של הרבי, כה 
גדולה כמו אור אבנר היום בעולם. 

הכל לזכרו של אבא".
מר לבייב משתף גם בסיפור 
הקמת רשת הכוללים "תפארת 
זקנים – לוי יצחק", על שמו ולזכרו 
של אביו של הרבי, הגאון המקובל 
רבי לוי יצחק שניאורסון. הכל 
נעוץ בהתוועדות אי שם בכ' מנחם 
תשמ"א )1981(. הרבי קרא לחסידים 
להקים כוללים לזכר אביו, ומר לבייב 
שנכח בהתוועדות עם הרבי עלה 
והתחייב על כולל בבני ברק. הרבי 
העניק לו בקבוק וודקה סמירנוף 
וברך. "הברכות של הרבי ממשיכות 
להתקיים עד היום. אנחנו מחזיקים 
את רשת הכוללים יחד עם בניי, 

זבולון ויהושע, ואני מוכן גם להגדיל 
את הכמות. אפילו להכפיל!", 
משחרר מר לבייב הצהרה שבטח 
תעלה לו מאות אלפי שקלים בשנה 
הקרובה. הלוואי על כולנו החלטות 
טובות ומעשיות כאלו מהתוועדויות. 

"יש לנו החלטה טובה", אני אומר 
למר לבייב, "החלטה מצוינת", הוא 
עונה ופונה לצד ימין, אל סמנכ"ל 
הקונגרס ר' יוסי ניאזוב שיושב 
בסמוך, "נו, יוסי, נראה תוך כמה 
זמן אתה מיישם את ההחלטה הזו"...

תודה לך רבי
סיפור רודף סיפור, ניגון רודף 
ניגון, 'לחיים' רודף 'לחיים'. הלבבות 

מתלהטים ומתרוממים.
אל האולם נכנס הזמר חיים 
ישראל שהתגורר בזמנו בבני ברק 
מול בית הכנסת שהקים ר' אבנר 
ע"ה. הזכרונות מהילדות צפים 
ועולים והקול מסתלסל ועולה: לך 

א־לי תשוקתי.
אכן, בליל ג' תמוז תשפ"ג, 
נשכחת,  הבלתי  בהתוועדות 
התשוקה, הגעגועים והאהבה לרבי 

צפים ועולים.
לנגד עיניי ראיתי הלילה חסיד 
אמיתי, מסור בכל רמ"ח אבריו 
ושס"ה גידיו. חסיד במלוא מובן 
המילה. אני מודה לה' שנתן לי את 
הזכות לחיות ברגעי החסד הללו של 

ליל ג' תמוז תשפ"ג.
אם היו מספרים לי את כל מה 
ששמעתי וראיתי הערב, מבלי 
שהייתי רואה ושומע בעצמי, ספק 

אם הייתי מאמין.
אבל על הרבי מליובאוויטש יש 
סיפורי מופתים כל כך מיוחדים, 
 אז אחד ומיוחד זכיתי לראות

הערב.
למופת הזה של הרבי מליובאוויטש 

קוראים – החסיד ר' לב לבייב.
תודה רבי!

אבל כבד בצה"ל ובקהילת בת־ים, לאחר קבלת 
הידיעה על מותו הטראגי של סמל אור ישראלוב, 
בן 19 מבת ים, לוחם חי"ר בהכשרה בחטיבת 
הצנחנים, שנהרג בליל יום שלישי השבוע, מירי 
דו־צדדי במהלך תרגיל בבסיס צבאי בדרום הארץ. 
"זו קלישאה קלאסית, אבל הוא באמת היה מלח 
הארץ", סיפר בן דודו. "היו לו תוכניות גדולות, חשב 
גם על פיקוד, מלא בחלומות ושאיפות. הכל נגדע 
באיבו". אמו של אור זעקה: "לקחו לי את הילד".
"קנינו 40 חולצות לטקס סיום מסע כומתה שלו 
בשבוע הבא, הוא נלחם לשרת בגולני", סיפרה 
דודתו מירי אברהמי. זהבי הוסיף: "הוא היה באמת, 
מה שנקרא, 'הדובדבן שבקצפת' – הילד האידיאלי 
לכל הורה. בן הדוד האולטימטיבי, הילד המהמם 
להורים שלו, האח הטוב והאוהב". הוא יובא למנוחות 

בשעה 19:30 בבית העלמין הצבאי בחולון.
עוד אמר כי ישראלוב "חלם להתגייס לקרבי, 
השקיע הרבה מאוד זמן בלהתכונן לשירות הזה. 
היו לו חלומות גדולים בהקשר הזה ולא רק בהקשר 
הזה, חלומות של כל ילד בגילו – שירות משמעותי, 

לימודים אקדמיים, משפחה".
שכנתו סיפרה כי היה "ילד לתפארת מדינת 
ישראל". לדבריה, זו "משפחה מקסימה, כואב הלב. 
אנחנו בהלם ברחוב. ילד שמח ומחייך, כמה עצוב 

לאבד ילד שלנו מהשכונה".
מדובר צה"ל נמסר כי "נסיבות המקרה 
מתוחקרות בשטח על ידי המפקדים והמשטרה 
הצבאית פתחה בחקירת האירוע, עם סיומה יועברו 

הממצאים לבחינת הפרקליטות הצבאית. בנוסף, 
מפקד זרוע היבשה, אלוף תמיר ידעי, הנחה על עוצר 
אימונים בכלל יחידות צה"ל עד להשלמת חידוד 
נהלי הבטיחות". קצינים בכירים בצבא הגיעו לבית 

המשפחה, ובהם מח"ט הצנחנים אלוף־משנה עמי 
ביטון, ומפקד בא"ח צנחנים סגן־אלוף עודד זימן.
האירוע התרחש בבסיס האימונים שפיפון 
)שומריה( של חטיבת הצנחנים, ליד קריית גת, 
שבו טירוני החטיבה עוברים הכשרה. זאת כחלק 
מתרגיל מחלקתי או פלוגתי לילי בשטח האש של 
הבסיס, בעיצומו של שבוע המלחמה, ובמהלך יומו 
השני. המחלקה ביצעה תרגיל יבש ורטוב ביום 
ואז תרגיל יבש בלילה, ולאחר מכן תרגיל נוסף 

בלילה – באש חיה.
מבירור המקרה מסתמן כי כוח הרתק, שמחפה 
מאחור עם מקלעים, קלעים ולעיתים גם צלפים 
על הלוחמים שמסתערים, פגע בישראלוב שהוצב 
כדגלן של הכוח המאגף. הדגלן הוא החייל בקצה 
הכוח המסתער, ותפקידו להיות הסמן עבור הכוח 
המחפה לחדול מירי ברגע שהוא מזוהה. הדגלן 
נושא תמיד דגל אדום גדול באור יום ופנס או 
סטיק לייט על קסדתו בלילה. ברגע שהוא מזוהה 
על ידי קצין בטיחות שעומד ליד כיתת הרתק, 
הקצין מיד חודל את הירי של כוח הרתק ואף 
לוקח מקדם בטיחות של "שתי מחסניות בטיחות" 

ממרחק הזיהוי של הדגלן.
עוד עולה מהבירור כי הכוח המרתק זיהה יעדים 
וירה לפי פקודות. ישראלוב נע בחשיכה עם פנס 
וקונוס לבן לפי כל אמות המידה הצה"ליות, ונורה 
מטווח של כ־250 מטרים. בכוח המרתק היו סמג"ד 
ומפק"ץ, ולצד הכוח המסתער היו מ"פ וקצין נוסף. 
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